
GODIŠNJA SKUPŠTINA PODRU2 1ICE HFD 

U RIJECI 

Prije dvije godine osnovana je u Rijeci 

Podružnica Hrvatskog filološkog društva, a 

nedavno je, 12. ožujka 1971. godine održana 
godišnja skupština na kojoj je dat osvrt na 

protekli rad, određene smjernice za buduće 

djelovanje i izabrana nova uprava. 

Odmah nakon osnutka Podružnica se na· 

šla u financijskim poteškoćama jer joj j e 

riječki Fond za kulturu najprije odbio bi lo 
koju materijalnu pomoć, a kasnij e je dao sa· 

mo simboličnu. Stoga je razumljivo što je 

Podružnica morala ostati u skučenim okvi· 
rima i svoj rad temeljiti na dobroj volji po· 

jedinaca koji su radili ne tražeći i ne oČe· 

kujući nikakvu materijalnu naknadu. 

Rad Podružnice odvijao se u tri odjela. 

Prvo je osnovan Odjel za lingvistiku s 

osnovnom zadaćom da i svoje članove i riječ· 

ku kulturnu javnost upozna s najsuvremeni

jim pravcima i metodama lingvističke znano· 
sti. U Rijeci se ranije slabo marilo za jezičnu 

kulturu, jače zanimanje za jezikoznanstvo n· 

nosi grupica jezičnih entuzijasta koji su se 

prije nekoliko godina upisali na postdiplom· 

ski studij lingvistike na Filozofskom fakul· 

tetu u Zagrebu. Svoje zanimanje za jezične 

probleme nastoje prenijeti i na ostale kole· 

ge. Tako odjel za lingvistiku organizira po· 

sjete i predavanja najuglednijih zagrebačkih 

lingvista. Bilo je riječi o kompjuterskoj ana· 

lizi književnih djela, o suvremenim metoda

ma u nastavi stranih jezika, o prevođenju i 

znanstvenom radu u lingvistici, o jeziku i 

normi. 

Odjel za čakavštinu osnovan je tek prije 

godinu dana pa je tako Rijeka dobila još 

jedno središte gdje se okupljaju ljubitelji 
domaće riječi. Tu se sastaju čakavski · književ

nici, nastavnici hrvatskoga jezika i kulturni 

radnici. Odjel je svojom prisutnošću dao bi

ljeg mnogima kulturnim priredbama na tere· 
nu: u Rijeci, Novom Vinodolskom Fu~inarua 

Selcima, Kraljevici i drugdje. ' ' 

Od prvog dana svog osnutka pripremao je 
pokretanje lista na čakavskom narječju . Pod 

nazivom » Ognjišće « list će izlaziti kao mje
sečnik počev od mjeseca svibnja ove godine. 

Odjel za jezičnu kulturu osnovan je tek 

potkraj prošle godine, ali se od početka uje-
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gova djelatnost odmah osjetila u gradu. Gla, 

na mu je zadaća briga oko pravilnosti, čistoće 
i ljepote hrvatskoga jezičnog izraza naro(:~ to u 

sredstvima javnog obavješćivanja. Ured01st' u 
riječkog >H "ovog lista << iz1šlo je u susret ua· 

stojanj ima Odjela i otvorilo stalnu tj e uu u 

rubriku o jeziku. Tako je uspostavljena ueka 
vrst jezične lekture za potrebe čitatelJa toga 
lista. 

Na kraju izvješća o proteklom radu na 

skupštini je rečeno da podružnici predstoje 

mnogi poslovi. Odano je i priznanje središnji
ci, Hrvatskom filološkom društvu u Zagrcuu, 

na pomoći i podršci i riječkoj Pedagoškoj 

akademiji koja Podružnici daje smještaj i 

prema potrehi prostorije za javna predava
nja. 

Poslije opširuog izvješća o radu, koji je 

podnio predsjednik Podružnice mr I vo Kri
le, razvila se vrlo živa i otvorena rasprava 

koja je trajala tri sata. l\Ieđutim, ni to vrije

me nije hilo dostatno da svatko rekne što Jie
li. Iz cjelokupne se rasprave moglo za~IJnčiti 

da u Rijeci nije baš lako ljndlllla kojima je 

briga i dužnost njegovanje hnatskoga knJi

ževnog jezika. Pogotovu je teško onima koji 

taj posao obavljaju s ljubavlju i predano, a 

ue samo po službenoj dužnosti, onima koji 

su svjesni značenja i uloge jezika u životu 

naroda. J oš se uvijek dovoljno ne pazi na 

pisanu i javno izgovorenu riječ, ne cijene ac 
niti se uvažuju, koliko bi trebalo, ni nasto

janja jezičnih stručnjaka. Veliki je nedosta

tak što npr. Podružnica nema niti jednog 

lingvista koji hi se znanstveno bavio prouča

vanjem čakavštine sjevernog dijela Hrvatskog 
primorja, tj. Istre i Kvarnera. 

Nakon završetka skupštine konstituiran je 
novi Upravni odbor, a za predsjednika je 

izabran dr Ante Sekulić, profesor Pedagoške 
akademije. 

Još je potrebno naročito istaći da je godi

šnjoj skupštini prisustvovalo nekoliko ugled

nih riječkih kulturnih radnika, među njima 

i predsjednik riječkog Pododbora Matice hr

vatske ing. Vinko Tadejević, izvanredni pro

fesor riječkog Ekonomskog fakulteta, koji je 

u ime Matice hrvatske i pozdravio nazočne u 

Podružnici Hrvatskog filološkog društva ~a
želio mnogo uspjeha u radu. 

Zlata Bogdan 


